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واکنشنمایندهمجلسبهتشکیلکمیتهحقیقتیاب
معترضان به مجلس دعوت شوند

شهریارحیــــدری،نمایندهمجلس:کمیته
حقیقتیاببهدردهیچکسنمیخورد

 آرمانملی–یاسمینطالقانی: »معترضان به مجلس 
دعوت شوند« پیشنهاد یکی از نمایندگان مجلس این است 
کسانی که معترض هستند به کمیسیون دعوت شوند تا حضور 
فعال داشته باشند. شهریار حیدری، عضو کمیسیون امنیت 
ملی درباره تشکیل »کمیته حقیقت یاب« از سوی وزارت 
کشور و این که کمیته مذکور متشکل از چه گروه هایی باید 
باشد و چقدر لازم است گزارش ها به صورت شفاف و صادقانه 
به مردم داده شود، گفت: اتفاقاتی در کشور افتاد و بیش از ۲ ماه 
طول کشید، این اتفاقات قابل تحلیل است و قابل عبور نیست 

که بخواهیم از آن به راحتی عبور کنیم و بگوییم گذشت. 
کمیتهحقیقتیابچیست؟

 اول آذر احمد وحیدی، وزیر کشور گفت: »کمیته 
تحقیق« متشکل از نمایندگان دستگاه های مرتبط دولتی 
و غیردولتی ها با محوریت یک حقوقدان، در وزارت کشور 
تشکیل شده است و این کمیته وظیفه دارد احقاق حقوق 
متضررین از حوادث و اغتشاشات اخیر را با جدیت پیگیری 
کند. ۲ آذرماه هم عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس از تشکیل کمیته حقیقت یاب با حضور 
نمایندگان تام الاختیار دولت، مجلس و قوه قضائیه و 
نماینده ای از نهادهای مردمی برای بررسی اتفاقات، اغتشاشات 
و آشوب های هفته های اخیر کشور خبر داد. زهره الهیان افزود: 
این کمیته حقیقت یاب پس از انجام بررسی های خود گزارش 
نهایی را به مجلس تقدیم خواهد کرد. در نامه زهره الهیان، 
رئیس کمیته حقوق بشر مجلس شورای اسلامی به روسای 
قوا در خصوص تشکیل کمیته حقیقت یاب در مورد حوادث 
اخیرآمده است: براساس اصل ۲۰ قانون اساسی همه افراد 
ملت اعم از زن و مرد به طور یکسان در حمایت از قانون قرار 
دارند و اهتمام به حقوق عامه جزو اهداف اصلی نظام مقدس 
جمهوری اسلامی است. البته دشمنان همواره سعی کردند با 
جنگ اقتصادی و تحریم و اقدامات تروریستی ملت شریف 
ایران را از حقوق مسلم خود محروم نمایند هرچند بعضا 
سوءمدیریت ها ناکارآمدی مسئولان که ماحصل آن مشکلات 
اقتصادی است مزید بر علت شده که به فرمایش مقام معظم 

رهبری باید نسبت به رفع آن اهتمام جدی داشت.
بهدردنمیخورد

 عضو کمیسیون امنیت ملی درباره تشکیل »کمیته 
حقیقت یاب« از سوی وزارت کشور و این که کمیته مذکور 
متشکل از چه گروه هایی باید باشد و چقدر لازم است 
گزارش ها به صورت شفاف و صادقانه به مردم داده شود، بیان 
داشت: اتفاقاتی در کشور افتاد و بیش از ۲ ماه طول کشید، 
این اتفاقات قابل تحلیل است و قابل عبور نیست که بخواهیم 
از آن به راحتی عبور کنیم و بگوییم گذشت. وی با بیان این که 
افرادی به خیابان آمدند تجمع و اعتراض کردند، خاطرنشان 
کرد: بخش عمده ای از معترضان انتقاد به وضعیت موجود، 
اشتغال، بیکاری، تبعیض در ادارات و ارگان ها دارند. همه این 
موارد موضوعاتی است که معترضان به آن اعتراض دارند. 
از سوی دیگر یک عده بالاخره تروریست بودند؛ واقعیت 
این است که رژیم صهیونیستی، آمریکا و عربستان دوست 
داشتند ایران به طور کلی دچار تنش شود، اما آنچه پایه 
تنش شد، بحث های اعتراضی به وضعیت موجود بود و بعدا 
سرویس های کشورهای خارجی سوار بر اعتراضات شدند و 
بخش هایی از اعتراضات را به اغتشاش تبدیل کردند که این را 
باید تفکیک کنیم. این نماینده مجلس شورای اسلامی یادآور 
شد: از مسئولیت های مهم وزارت کشور رسیدگی مسائل 
اجتماعی و سیاسی در داخل است و آقای وزیر کشور به عنوان 
مسئول امنیت کشور آن کمیته صیانت از حقوق مردم که 
مدنظرشان است تشکیل داده اند این کمیته باید متشکل از 
سازمان ها و نهادهای مختلف با تاکید بر احزاب و گروه های 
مشخص از همه طیف ها، تفکرات و از علمای بزرگ و افراد 
صاحب نفوذ از نخبگان استان های مختلف جامعه و حتی 
کسانی که معترض وضعیت موجود هستند، باشد. وی تاکید 
کرد: اغتشاشگر و تروریست را به کنار بگذاریم، کسانی که 
معترض هستند را به کمیسیون دعوت کنیم تا حضور 
فعال داشته باشند، زیرا کمیسیون متشکل از ۴ سازمان 
و وزارت خانه به درد هیچکس نمی خورد و یکجانبه نگری 
دارد در صورتی که باید ۲ جانبه باشد و ریشه ها را دریابند 
و مشکلات جامعه را حل کنند. دستگیرکردن، آزادکردن 
بخشی از کار پلیسی است و در کشورهای مختلف هم 
مرسوم است اما اگر بخواهیم مشکلات را اساسی حل کنیم 
باید به صورت ریشه ای به موضوعات بپردازیم. این نماینده 
مجلس شورای اسلامی با بیان این که می توانیم به دنبال 
رفع مشکلات برویم، اظهارداشت: وزیر کشور متولی این 
کار است، همچنین از طرفی انتظار من از حاکمیت این است 
که به ریشه ها و مشکلات بپردازد، همان طور که مقام معظم  
رهبری، آقای حاج علی اکبری را به سیستان و بلوچستان 
فرستادند، ایشان در بین مردم رفتند، دلجویی کردند، 
حرف شان را شنیدند با مولوی عبدالحمید دیدار و صحبت 
کردند که این کارها خوب است. وی یادآور شد: حکومت 
متشکل از قوه قضائیه، مقننه، دولت احزاب و گروه هاست، 
بنابراین به اعتقاد من باید یک مجمعی تشکیل شود و این 
مجمع حقیقت یاب مسائل را به خوبی بررسی و درک کند 

و تصمیم بگیرند. 
بایدمردمراازاغتشاشگرانجداکنیم

 این عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس شورای با بیان این که باید مردم را از اغتشاشگران 
جدا کنیم، گفت: می گویند معترضان را از اغتشاشگران باید 
جدا کرد که این تصمیم خوبی است اما برای معترضان چه 
کاری می خواهند انجام دهند؟ اگر تصمیم درست و حسابی 
نگیریم، دوباره این مسائل تکرار می شود. بنابراین مسائل 
مختلف معترضان را باید دید و آنها را باید از اغتشاشگران و 
تروریست ها جدا کرد. وی بیان کرد: به اعتقاد من ۹۰ درصد 
آنهایی که به خیابان آمدند از افرادی هستند که معترض 
به وضع موجود بودند و ۱۰ درصدشان اغتشاشگر، اراذل و 
اوباش و از سرویس های بیگانه و تروریست ها هستند که آنها 
دسته بندی دارند کسی که ترور می کند، سازمان یافته است، 
نهادها، کشورها و تشکیلات امنیتی پشت این قضیه هستند 
و باید آنها را از مردم تفکیک کنیم تا تصمیم درست بگیریم. 

گــــزارش

فــــرارو
 تخریب کنندگان سفارت های 

 عربستان و انگلیس 
چه می کنند؟

 شنبه ۱۲ دی ۹۴، روزی بود که 
جریاناتی در اعتراض به اعدام روحانی 
النمر توسط حکام  باقر  شیعه، شیخ 
آل سعود به سفارت عربستان حمله و 
اموال موجود در سفارتخانه را تخریب 
کردند. این تجمع ساعت ۲۲و۲۰ دقیقه 
آغاز شد عصر روز یکشنبه درخواست 
تجمع داده و با آن موافقت شده بود.  
این اقدام ضربه اي سخت به دستگاه 
دیپلماسي ایران وارد کرد. حمله به 
سفارت انگلیس هم در تهران در سه شنبه 
۸ آذر ۱۳۹۰ صورت گرفت. این افراد وارد 
ساختمان سفارت شدند، پرچم بریتانیا را 

پایین کشیدند. 
به حملهکننده جدید پست 

سفارتعربستان
عربستان  سفارت  دو  به  حمله   
وانگلیس برای برخی خوشایند بود و 
سبب انتصاب آنها در پست های مختلف 
مجتبی  نوشت:  اعتمادآنلاین  شد. 
چندم  درجه  بازیگر  ارمکی،  امینی 
فیلم »دلشکسته« و »رسوایی« بود که 
تصویرش در جریان تهاجم به اماکن 
دیپلماتیک انگلستان منتشر شد. البته 
سیاهی  درجه  از  رسیدن  چگونگی 
لشکری به کرسی ریاست جشنواره مهم 
سینمایی نیز جالب توجه است . امینی تا 
انتهای دهه نود، به مدد تهیه کنندگی 
دو فصل از سریال »گاندو«، انعکاس 
و  توئیتر  در  اظهارنظرهایش  دادن 
انتصاب به هیات مدیره موسسه فرهنگی 
هنری اندیشه شهید آوینی و همچنین 
سرپرستی معاونت فرهنگی سازمان 
فرهنگی هنری شهرداری تهران، توسط 
خبرگزاری های اصولگرا کمی شناخته تر 
شد تا اینکه در سال ۱۴۰۰ به ریاست 
حوزه فرهنگی ستاد ابراهیم رئیسی، 
منصوب شد. او امسال و در خلوت ترین 
جشنواره ادوار اخیر، به سمت دبیری 
مهم ترین رویداد سینمایی کشور یعنی 
جشنواره فجر، منصوب شده است. رزومه 
سینمایی او بیشتر در مقام تهیه کننده 
و مدیر تولید پررنگ است. هرچند که 
در فیلم »رسوایی« مسعود ده نمکی 
سکانس های کوتاهی با بازی او نمایش 
داده شد، اما شاید برای تان جالب باشد 
که جز چهره های هم شکل و هم فکر 
چهره های  با  امینی  ده نمکی،  چون 
شبه روشنفکر جریان سینمایی کشور 
چون هومن سیدی نیز همکاری داشت. 
در سال ۸۹، در مقام تهیه کننده و در 
فیلم »آفریقا« که سیدی کارگردان و 

بازیگر آن بود ! 
کجا دیگر حملهکنندگان 

هستند؟
 فراز هم مدعی است: در جریان 
انتخابات سال ۹۶ خبرهایی از حضور 
حسن کردمیهن در ستاد قالیباف شنیده 
شد. او متهم بود به »آمریت در حمله 
به سفارت عربستان سعودی در سال 
۹۴«؛ موضوعی که اسحاق جهانگیری 
هم در جریان مناظره های سال ۹۶ 
به آن کنایه زد و گفت: »کسانی که به 
سفارت عربستان حمله کردند و مانع 
از ورود ۷۰۰ هزار توریست شیعه به 
مشهد شدند، الان در ستاد کدام کاندیدا 
فعال اند. حسین دلیریان، دبیر دفاعی 
و امنیتی سابق خبرگزاری »تسنیم« 
نیز یکی از همین چهره هاست. طبق 
ادعای مهدی تهرانی، فرمانده بسیج 
مدرس  تربیت  دانشگاه  دانشجویی 
در سال ۹۰، وحید شاکری، مدیرکل 
وقت امور رسانه های معاونت ارتباطات 
و اطلاع رسانی دفتر ریاست جمهوری 
)احمدی نژاد( و رئیس ستاد انتخابات 
مشایی، هم در حمله به سفارت بریتانیا 
حضور فعال داشت. البته تهرانی از 
حسین قدیانی نیز به عنوان یکی حاضران 
فعال در حمله به این سفارت یاد می کند. 
بسیج  مسئول   ۹۰ سال  که  قدیانی 
دانشجویی بود، کمی بعد به »معاونت 
علمی و پژوهشی بسیج« و بعدتر ریاست 
و  پژوهشی  علمی  »بسیج  سازمان 
فناوری« گماشته شد. جایی که ظاهرا 
در آن به گزینش نخبگان می پرداخت. 
یکی  نیز  اسماعیلی  میر  سیدحسین 
دیگر از چهره هایی است که تصویر او در 
جریان حمله به سفارت انگلیس، شاخص 
شده است. او در سال ۹۸ به عنوان مدیر 
روابط عمومی منطقه ۴ شهرداری تهران 
برگزیده شد. شنیده ها حکایت دارد که 
علی جمشیدی نیز یکی از حاضران در 
جریان حمله به سفارت انگلیس در سال 
۱۳۹۰ بود. مسیری که برای او کرسی 
دبیر سیاسی روزنامه »فرهیختگان« 
)وابسته به دانشگاه آزاد(، دبیر تشکیلات 
اتحادیه انجمن های اسلامی دانشجویان 
مستقل دانشگاه های سراسر کشور، 
قائم مقام مدیرعامل شرکت »بهنوش« 
و مدیرعامل شرکت »زمزم« را رقم 
زد. شرکت »زمزم« در حال حاضر در 
مالکیت بنیاد مستضعفان قرار دارد و 

شامل ۱۶ شرکت است. 

آرمانملی-حمیدشجاعی:تحولات اخیر در جامعه 
حدفاصل ۳ ماه گذشته که موجبات بروز اعتراضاتی از سوی 
مردم را فراهم آورده و بعضا نیز عده ای از آن سوء استفاده کرده اند 
باعث شده تا برخی مقامات و چهره های سیاسی به لزوم تغییر و 
اصلاح رویکردها و روندهای جاری در جامعه تاکید داشته باشند و 
حل مشکلات و رفع مطالبات جامعه را در گرو این اصلاح و تغییر 
بدانند. از همین رو چندی است فعالان سیاسی و کارشناسان امر 
با توجه به شرایط موجود در جامعه در خصوص حکمرانی نو و 
مولفه های آن سخن به میان آورده و می آورند. چه اینکه اواسط 
ماه گذشته نیز به طور رسمی استارت طرح این مساله از سوی 
محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس زده شد و وی در ۸ و ۱5 آبان 
به این موضوع پرداخته و گفت: »امیدوارم هر چه سریع تر امنیت 
در کشور به صورت کامل تثبیت شود تا تغییرات مشروع و لازم به 
سمت حکمرانی نو در عرصه های اقتصادی، اجتماعی و سیاسی در 

چارچوب نظام سیاسی جمهوری اسلامی آغاز شود. نظام سیاسی 
کشور به جهت استواری بر اراده مردم بستر قطعی هر نوع اصلاح 
و تغییر برای تامین منافع عمومی است، البته بخشی از این تغییر 
نیز اصلاح در نظام حکمرانی در چارچوب نظام سیاسی جمهوری 
اسلامی است که باید به حکمرانی نو منجر شود.« در همین راستا 
برخی معتقدند که اصلاح روش ها و حکمرانی نو در گام نخست باید 
به خواسته های اقشار مختلف مردم در حوزه های متفاوت توجه 
کند تا ضمن پرکردن شکاف به وجود آمده و بازیابی اعتماد لطمه 
دیده با رویکردهای مثبت و موثر جامعه را نیز به سمت آرامش 
سوق دهد. هر چند که بسیاری نیز بر این باورند که اساسا منظور از 
حکمرانی نو یعنی بازگشت به اصول مترقی قانون اساسی و توجه 
به آزادی ها و نیازهای نسل جوان. آنچه مسلم است قانون اساسی 
آنقدرها ظرفیت دارد که امروز بازگشت به این قانون بالادستی 
و مادر و اجرای اصول مترقی آن می تواند راهکارهای بسیاری را 

پیش روی حاکمیت و جامعه قرار دهد. مهم این است که ابتدا 
میان حاکمیت، جریان های سیاسی و جامعه یک فهم مشترک 
بین الاذهانی در خصوص حکمرانی نو صورت گیرد و همه برداشتی 
واحد از این موضوع داشته باشند و بر همان مبنا و مولفه های خاص 
خود تغییر و اصلاحات مدنظر در این حکمرانی نو مدنظر رئیس 

مجلس نیز انجام شود. 
عقلایجریانهایسیاسیقائلبهاصلاحاتند

 یک نماینده مجلس ششم در ارتباط با لزوم تغییر و اصلاح در 
چارچوب حکمرانی نو اظهارداشت: عقلای جریان های مختلف 
معتقدند که باید اصلاحاتی در عرصه های مختلف در کشور صورت 
گیرد و ادامه وضع به همین وضع مشکل خواهد بود. ناصر قوامی 
به »آرمان ملی« گفت:  اینکه آقای قالیباف صحبت از حکمرانی نو 
و اصلاحات می کند نشان می دهد که وی و عقلای اصولگرا نیز به 
این درک از شرایط موجود در جامعه رسیده اند. اکثریت مردم نیز 
خواهان اصلاحات هستند. رئیس کمیسیون حقوقی مجلس ششم 
بیان کرد: حاکمیت اگر بخواهد اصلاحاتی صورت گیرد یکسری 
عقلا واسطه می شوند و این مساله را برای جامعه شفاف می کنند 
و قطعا هم اگر بخواهد اصلاحاتی صورت بگیرد از سوی جامعه و 

معترضان هم استقبال صورت خواهد گرفت. 
ازهرنوعشیوهبرایحکمرانینواستقبالمیکنیم

یک چهره سیاسی اصلاح طلب در خصوص مفهوم حکمرانی نو 
بیان داشت: حکمرانی نو یا مسائلی مانند اینکه در بحران ها مطرح 
می شود، معمولا شنیده نمی شود، چون هر کسی یا هر مجموعه ای 
یک هویت پیشینی دارد که این هویت پیشینی، شخصیت او را 
ساخته است.  محمدعلی ابطحی گفت: جریان اصولگرا در ۴۰ سال 
اخیر اسم های مختلفی داشته و محوریت قدرت سیاسی، امنیتی 
و اقتصادی عمدتا دست نیروهای این جریان بوده است. حکمرانی 
نو یک حرف نیست که آدم بتواند ارائه کند، یک برنامه است. وی 
افزود: طرح یک برنامه زمانی مقبول می افتد که تاریخ سیاسی  آن 
مجموعه این برنامه را تایید کند. رئیس دفتر رئیس جمهور در دولت 
اصلاحات بیان کرد: بنابراین قبول ندارم که ایده »حکمرانی نو« در 
جامعه شنیده شده باشد و مردم مشتاق جزئیاتش باشند که این 
برنامه جدید آقای قالیباف چه می خواهد بکند واقعا نشانه های این 
مساله را در هیچ کجا ندیدم. معتقدم اگر این ایده شنیده می شد، 
بعداز آن قدری جامعه آرام می شد، ابطحی اظهارکرد: البته امیدوارم 
این صحبت آقای قالیباف شنیده شده باشد، من که خیلی خوشحال 
می شوم و از هر ایده نو و متفاوت برای شیوه حکمرانی استقبال 
می کنم. وی ادامه داد:  اگر ایده حکمرانی نو شنیده و عملیاتی 
شود ما هم خوشحال می شویم. یعنی ان شاءا... که راهکارهای 
عملیاتی اش را هم می گویند و بعد در جامعه عمل می شود، چون من 
خودم هم شنیدم که ایشان گفته اند راهکارهای خوبی داریم. عضو 
مجمع روحانیون مبارز تصریح کرد: ما در جمهوری اسلامی از نظر 
قانون اساسی دچار بن بست نیستیم، اما از ظرفیت های قانون اساسی 
استفاده نشده است. حاکمیت باید تلاش کند که بین خودش و این 
نسل موجود یک مجموعه داشته باشد که بهترین گزینه اش هم 

اصلاح طلبان بودند اما این گزینه را خراب کردند. 

واکنش»عباسعبدی«بهاعزاملشکررسانهایبهقطر

نورچشمی ها برگشتند؟
وضعیتمعیشتیخراباست؛سفر100نفرلازمبود؟

 آرمان ملی– مطهره شفیعی: ایران از جام جهانی 
حذف شد که موضوع ویژ ه ای نبود چرا که هر بازی برنده 
و بازنده دارد، اما آنچه در اذهان باقی مانده، سفرهایی 
است که به قطر برای تماشای بازی های جام جهانی 
انجام شد! روزگذشته عباس عبدی با انتشار عکسی از 
دوران دفاع مقدس نوشت: »هنگامی که دفاع از کشور 
به دفاع از قدرت تقلیل یافت از وضعیت این عکس 
رسیدیم به اعزام لشکر رسانه ای و نورچشمی ها به قطر 

برای تماشای فوتبال.«
چهنهادیتاییدکرد؟

 ۱۷ آبان معاون وزیر ورزش در مورد هزینه های اعزام 
خبرنگاران از سوی وزارت ورزش اظهارداشت: حمایتی 
است که دولت انجام خواهد داد که در اختیار وزارت 

ورزش و جوانان قرار گرفته، تقسیم کار هم شده است 
بخشی از کارها را فدراسیون و بخشی دیگری از آن را 
وزارت ورزش انجام می دهد. شاید یک سوم هزینه ها را 
هم وزارت ارشاد تقبل کند. سینا کلهر در مورد قیمت 
بلیت پرواز رفت و برگشت به جام جهانی خاطرنشان 
کرد: قیمتی که وزارت راه به صورت رسمی اعلام کرد 
۱۳ میلیون و 5۰۰ هزار تومان رفت و برگشت بود، 
اما متأسفانه الان روی سامانه این قیمت نشان داده 
نمی شود و الان همه وقت ما صرف این می شود که خبر 
اعلامی باید محقق شود و از سامانه مردم بتوانند بلیت 
بخرند. در حال حاضر تعداد قابل توجهی بلیت 5 میلیون 
و ۴۰۰ خریدند و من از آن معطل هستم و سه چهار روز 
روی سامانه قطری بود اما دوباره در آنجا هم یک تحول 
انجام شد. الان مذاکره ما بر این است که در همین رنج 
قیمت ۱۳ میلیون بلیت ها فروخته شود و سخنگوی 
دولت هم قول پیگیری داد که پروازهای ایرانی و قطری 
با این قیمت به فروش برسد و امیدوارم در همین هفته 

مشخص شود. 
فایدهاینسفرهاچهبود؟

 اما سفر اصولگرایان به ویژه فعالان رسانه ای این 
جریان خبرساز است. یک سایت خبری مدعی شد: 
»تصاویر منتشرشده از برخی تماشاچیان ایرانی 
حاضر در بازی ایران و ولز با واکنش های زیادی همراه 
بوده است. دولت قطر، ورود بیش از ۱.5 میلیون 
نفر بازدیدکننده را تا ۲۷ آذرماه پیش بینی کرده 
است. در شبکه های اجتماعی فارسی اما چند تصویر، 
بیش از تمام آن ۱.۷ میلیون نفر به چشم آمده اند. این 
تصاویر نشان می دهد که برخی از مدیران و خبرنگاران 
روزنامه های اصولگرا به صورت گسترده به قطر سفر 
کرده اند. ادعا شده است که از امیرحسین ثابتی، مجری 
برنامه جهان آرا، محمد نسیمی، مدیر روابط عمومی 

هلال احمر و علی رجبی، سردبیر خبرگزاری مجلس 
تا دانیال معمار سردبیر روزنامه همشهری. سینا کلهر، 
معاون فرهنگی و ورزش همگانی وزارت ورزش اعزام 
۱۰۰ نفر به قطر با همکاری وزارت ارشاد و وزارت ورزش 
را تایید کرد. تعدادی از حاضران در دوحه نیز توسط 
دیگر سازمان ها و نهادهای دولتی به قطر اعزام شده اند 
که به گفته برخی روزنامه نگاران، تعدادشان به ۳5۰ نفر 
می رسد. حداقل هزینه سفر ۱۰ روزه قطر، حدود ۴هزار 
دلار است. یعنی یک میلیون و ۸۰۰هزار دلار هزینه 
برای ارسال فعالان رسانه ای به قطر برای تولید محتوایی 
که هرچه باشد، حتی به پوشش اخبار رقابت های 
جام جهانی نزدیک هم نیست.« این در حالی است که 
نام خبرنگاران ورزشی بسیاری از رسانه های رسمی 
از لیست اعزام به قطر خط خورده است. اعزام فعالان 
رسانه ای اصولگرا به قطر چه توجیهی دارد؟ این افراد با 
حضور در قطر چه آورده ای برای کشور خواهند داشت 
که هزینه گزاف ۶۳ میلیارد تومانی را به نحوی جبران 
کند؟ اعزام چهره های نزدیک به دولت ها به سفرهای 
خاص بی سابقه نیست اما هرگز از سوی مقامات رسمی 

توضیح و یا توجیه نشده و به نظر می رسد با روند موجود 
امیدی به توقف در تقسیم چنین رانت هایی نیست... 

مجلسبررسیمیکند؟
  سخنگوی کمیسیون فرهنگی مجلس می گوید: 
»به دنبال این هستیم که لیست اسامی افرادی که از 
دستگاه های مختلف دولتی اگر در جام جهانی شرکت 
کردند را دربیاورند و به مجلس ارائه دهند و کمیسیون 
فرهنگی مجلس هم براساس وظیفه ای که دارد حتما 
در پایان جام جهانی، هم این موضوع و هم میزان تحقق 
برنامه ها را رصد و ارزیابی خواهد کرد و در نهایت، نتایج 
را به مردم گزارش خواهیم داد.« احمد راستین تاکید 
کرد: »تا امروز، صرفا گزارش هایی درباره اعزام افرادی 
با هزینه بیت المال به جام جهانی رسیده که باید پس از 
جام جهانی، بررسی های لازم صورت بگیرد تا ببینیم 
چقدر واقعیت داشته است و قطعا مردم را در جریان 
سازوکار اعزام و حضور افراد در قالب هوادار که در 
جام جهانی حضور پیدا کردند، خواهیم گذاشت. اگر 
افرادی از هزینه های بیت المال به جام جهانی اعزام 
شده باشند، حتما کمیسیون فرهنگی، گزارش آن را 
به رسانه ها خواهد داد. تاکید ما این بوده که مسئولان 
دولتی اگر می خواهند در این رزمایش بزرگ ورزشی 
شرکت کنند باید با هزینه شخصی خود به قطر بروند. 
اگر ما به دنبال سالم سازی محیط های اداری خود 
هستیم باید بسترهای رانت و بهره مندی از بیت المال 

را کاملا ببندیم.«
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  در ماجرای
 هواپیمای اوکراینی 

اشتباه کردیم

    

بی حجاب از خدمات 
اجتماعی محروم شود

  حجاب در کشور ما قانون است. یک نماینده مجلس 
گفت: از آنجا که حجاب قانون است و برخی این قانون را زیر 
پا گذاشتند، دستگاه های خدماتی برای عدم خدمات به این 
افراد، نیازی به تصویب قانون و ابلاغ ندارند. از این رو، کسی که 
خدمات دهنده است حق ندارد به کسی که حجاب را رعایت 
نمی کند، خدمات بدهد. معتقدم بی حجاب باید از گرفتن 
خدمات اجتماعی محروم شود. اگر جلوی خدمات اجتماعی 
به افراد بی حجاب گرفته شود، حتما در رعایت حجاب توسط 
آن افراد، تاثیرگذار است. علی اصغر عنابستانی اظهارداشت: 
اگر حساسیتی روی مساله حجاب به خرج داده نشود، شاهد 

برهنگی بیشتر و متاسفانه فساد ناشی از آن خواهیم شد. 

  پذیرش اشتباه اقدامی است که باید در میان مسئولان 
باید  نهادینه شود. معاون رئیس جمهور تاکید کرد: ما 
شفاف عمل کنیم و اگر جایی اشتباه کردیم باید بپذیریم و 
معذرت خواهی کنیم مثل ماجرای هواپیمای اوکراینی که 
فرمانده هوافضای سپاه آمد و اعلام کرد که ما اشتباه کردیم و 
پذیرفتیم. قاضی زاده هاشمی ادامه داد: هر اعتراض کننده ای 
تجزیه طلب نیست، اما زمانی که کسی که خودش شعار 
تجزیه طلبانه سر می دهد چه چیزی می توان به او نسبت داد؟ در 
تجمعات خارج کشور، ۲۱ پرچم و نماد مختلف از جمله پرچم و 
نماد تجزیه طلبان مختلف وجود داشت. کسی که خودش شعار 
تجزیه طلبانه می دهد، مگر می شود که به او تجزیه طلب نگفت. 

  حسین شمقدری از مستندسازان اصولگراست که 
موفق به اخذ رتبه و لوح افتخار جشنواره فیلم عمار شده  
است. درباره محدودیت های سیاسی برای ساخت فیلم 
مستند را می خوانید: علیه آقای هاشمی می توانیم بسازیم 
اما درباره شورای نگهبان نه! قبلا درباره وزرای آقای روحانی 
مستند ساخته شده بود اما ما این بار سراغ همه رفتیم که 
ببینیم خانه هایشان کجاست؟ شما می دانید منزل سعید 
جلیلی کجاست؟ بالای ۹۰ درصد خانه هایشان شمال 
تهران بود. درباره اینکه کاخ های شاه  دست کیست مستند 
ساختیم و دیدیم نمی توانیم پخش کنیم و ما را شتک 

می کنند. 

ما را شتک می کنند 


